

## Foreword | Avant-propos

Dear readers,

With great pride, we present the fourteenth edition of the Centre for International Policy Studies (CIPS) graduate journal, *Potentia: Journal of Public and International Affairs*.

This year's issue brings together several research papers, policy briefs, and a book review, which dive into relevant societal, political, environmental, and theoretical issues discussing different topics, and opportunities in the international political sphere.

We were able to create the 2022-2023 edition of *Potentia* due to the efforts of the editorial team and the many reviewers who took part in the peer-review process. We want to thank each member of the editorial team for their dedication and commitment to this project. This is the fifth year using the peer review process, and we would like to thank each reviewer who supported this undertaking. In addition, we would like to thank Dr. Rita Abrahamsen, Former Director of CIPS, Dr. Alexandra Gheciu, Director of CIPs, and Dr. Anna Bogic, CIPS Centre Coordinator, for

Chers lecteurs et lectrices,

C'est avec une grande fierté que nous vous présentons la quatorzième édition de la revue du Centre for International Policy Studies (CIPS), *Potentia: Journal of Public and International Affairs*.

Le numéro de cette année rassemble plusieurs documents de recherche, des notes d'orientation et un compte rendu d'ouvrage, qui se penchent sur des questions sociétales, politiques, environnementales et théoriques pertinentes en abordant différents sujets et opportunités dans la sphère politique internationale.

Nous avons pu créer l'édition 2022-2023 de *Potentia* grâce aux efforts de l'équipe éditoriale et des nombreux réviseurs qui ont pris part au processus d'évaluation par les pairs. Nous tenons à remercier chaque membre de l'équipe éditoriale pour son dévouement et son engagement dans ce projet. C'est la cinquième année que nous utilisons le processus d'évaluation par les pairs, et nous tenons à remercier chaque évaluateur qui a soutenu cette

their support, guidance, and advice.

Lastly, we would like to thank the academic community and our readers for their continued interest in *Potentia*.

We hope that the articles in this edition provide understanding and insight into different issues worldwide.

Sincerely,

*Devon Cantwell-Chavez,  
Liam Richardson, and Anna  
Soer*

*Editors-in-Chief, 2022-2023*

entreprise. En outre, nous tenons à remercier Mme Rita Abrahamsen, ancienne directrice du CIPS, Mme Alexandra Gheciu, directrice du CIPS, et Mme Anna Bogic, coordinatrice du centre CIPS, pour leur soutien, leurs conseils et leurs avis.

Enfin, nous tenons à remercier la communauté universitaire et nos lecteurs pour leur intérêt constant pour *Potentia*.

Nous espérons que les articles de cette édition vous permettront de comprendre et d'appréhender différentes questions dans le monde entier.

Cordialement,

*Devon Cantwell-Chavez,  
Liam Richardson, and Anna  
Soer*

*Rédactrices en chef, 2022-  
2023*